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Volker Raffel (E.ON): Suntem unul dintre marii contribuabili la bugetul de stat;

anul trecut am platit 1,8 miliarde de lei 

E.ON România a platit anul trecut  la bugetul de stat si bugetele locale circa 371 milioane de euro, cu 80%  mai mult decât în 2021,

si a sustinut mii de locuri de munca, a  anuntat, miercuri, Volker Raffel, directorul general al E.ON România.

"Suntem unul dintre marii contribuabili din România la bugetul de stat  si bugetele locale. Anul trecut, am platit 1,8 miliarde de lei (circa 

371 milioane euro), cu 80% mai mult decât în 2021! Suntem, totodata, un  partener important pentru circa 2.000 de furnizori, asadar

sustinem  direct si indirect mii de locuri de munca", a scris Volker Raffel,  într-o postare pe Facebook, în care arata care sunt cauzele ce au

dus la  cele mai mari pierderi înregistrate de la intrarea E.ON pe piata, în  urma cu 18 ani.

"Acesta nu e un bilant pe care m-am gândit sa îl fac în toiul verii, ci  sunt fapte care raspund clar unei întrebari pe care am auzit-o în ultima 

vreme: 'Cum de ati înregistrat pierderi daca preturile energiei au fost  atât de ridicate si ati avut o cifra de afaceri mai mare decât în anii 

precedenti?'. Am vazut, în ultima perioada, în spatiul public, dezbateri  care încearca sa acrediteze ideea ca, în aceste vremuri dificile, 

companiile multinationale raporteaza profit zero sau pierderi ca un  tertip pentru a nu achita impozit la bugetul de stat. Daca exista astfel  de

situatii, sunt convins ca autoritatile statului fac tot ce trebuie  pentru a restabili legalitatea. Însa, este absolut incorect sa  generalizam si sa

stigmatizam companiile care au un comportament  corect", a subliniat directorul general al E.ON România.

El a adus anumite clarificari legate de companiile E.ON, pentru a privi  lucrurile "în contextul corect", mentionând cum a fost afectata

compania  de criza de pe piata energiei.

"Sa ne amintim prin ce am trecut cu totii. Anul trecut a fost de departe  cel mai dificil din ultimii 18 ani, de când E.ON este prezenta în 

România. Am traversat cea mai grava criza de pe piata energiei, care a  afectat lumea întreaga. O criza care înca nu s-a încheiat. Statul a 

trebuit sa intervina pentru a face fata impactului social si economic al  cresterii fara precedent a preturilor la energie. Pentru a asigura 

energia pentru clientii nostri, am fost nevoiti sa cumparam energie  electrica si gaze la preturi de piata, preturi de câteva ori mai mari,  de la

producatorii sau importatorii români, iar din cauza plafonarii  aceste costuri nu s-au regasit în pretul platit de clientul final.  Costurile de

achizitie a energiei livrate nu au fost recunoscute în  integralitate. Asa se explica de ce cifra de afaceri a fost de 13,7  miliarde de lei, însa

acesti bani s-au dus aproape în totalitate pe  plati catre altii: producatori si importatori de energie,  transportatori, distribuitori, stat,

certificate verzi, taxe de  cogenerare s.a.m.d. Practic, furnizorului îi ramâne doar o foarte mica  parte din care îsi acopera costurile de

functionare (sisteme IT,  facturare, trimitere facturi, investitii, call-center, magazine etc.).  În acelasi timp, am platit taxe si platim în

continuare dobânzi pentru  creditele pe care le-am luat sa putem continua activitatea", a scris  Volker Raffel.

Potrivit acestuia, statul mai are de rambursat bani pe care s-a angajat  sa îi plateasca furnizorilor, bani asigurati din surse proprii ale 

companiei pentru a sustine schemele de compensare si plafonare a  preturilor la energie.

"Statul ne-a rambursat doar o parte din banii pe care îi avem de primit.  Acesti bani nu sunt un cadou pentru noi! Sunt banii pe care statul s-a

angajat sa îi plateasca furnizorilor, bani pe care noi i-am asigurat din  surse proprii si din credite împovaratoare pentru a sustine schemele de 

compensare/plafonare a preturilor la energie. Asa am ajuns sa  înregistram cele mai mari pierderi de la intrarea E.ON pe piata, în urma  cu

18 ani. Fara profituri si fara transfer de profituri catre  actionari, iar înghetarea tarifelor pentru compania de distributie a  agravat si mai mult

situatia financiara. Dar ne-am tinut partea noastra  de întelegere si am reusit cu toate acestea sa asiguram continuitatea  alimentarii cu

energie electrica si gaze naturale celor 3,4 milioane de  clienti si sa investim în retele", a transmis Volker Raffel.

În opinia sa, desi perspectiva este acum "ceva mai buna", criza de pe piata energiei nu s-a încheiat înca.

"Trebuie sa fim prudenti daca ne gândim ca schemele de suport vor  disparea. Şi trebuie sa gândim împreuna cu autoritatile cum se va 

întâmpla lucrul acesta. De aceea, înainte ca regulile sa se schimbe din  nou, este necesara o perioada de consultare corecta pentru a evita noi 

tulburari sau blocari ale pietei, asa cum am vazut în trecut", a mai  scris el pe pagina de socializare.
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